

UMNB BULLETIN

10 FEB/FÉV 2020

AND MARGOT GOT A CAT

OFFICE REPORT



This week, UMNB met Finance Minister Ernie Steeves to share our members' priorities in a private pre-Budget 2020-2021 consultation. We told Minister Steeves the top priority for municipalities is **municipal reform**, including giving municipalities more access to property tax.

In the meantime, we said the 2020-2021 budget should include the following, based on your member resolutions:

1. Restore funding for **Designated Highways** (Resolution U-19-09)
2. Exempt essential municipal public safety infrastructure from **property tax** (U-19-05)
3. Increase the Provincial **HST rebate** for municipalities (U-19-06)
4. Share **cannabis revenues** with municipalities.

We reminded the Minister that strong, healthy municipalities are key to the province achieving its own goals, including population growth and a strong private sector economy. Municipalities need **better access to infrastructure funding** to “help us help you.” We congratulated the Province for action that answered our members' resolutions, including hiring more **nurse practitioners** (U-18-09) and changing the **physician billing number** system (U-18-12).

RAPPORT DU BUREAU

Cette semaine, l'UMNB a rencontré le ministre des finances Ernie Steeves pour partager les priorités de nos membres dans le cadre d'une consultation privée pré-budgétaire 2020-2021. Nous avons dit au ministre Steeves que la première priorité pour les municipalités est la réforme municipale, notamment en donnant aux municipalités un meilleur accès à l'impôt foncier. En attendant, nous avons dit que le budget 2020-2021 devrait inclure les éléments suivants, sur la base des résolutions de vos membres :

1. Rétablir le financement des routes désignées (Résolution U-19-09)
2. Exempter les infrastructures municipales essentielles de sécurité publique de l'impôt foncier (U-19-05)
3. Augmenter le remboursement de la TVH provinciale pour les municipalités (U-19-06)
4. Partager les revenus du cannabis avec les municipalités.

Nous avons rappelé au ministre que des municipalités fortes et saines sont essentielles pour que la province atteigne ses propres objectifs, notamment la croissance démographique et une économie du secteur privé forte. Les municipalités ont besoin d'un **meilleur accès au financement des infrastructures** pour "nous aider à vous aider." Nous avons félicité la province pour les mesures qui ont répondu aux résolutions de nos membres, notamment l'embauche d'un plus grand nombre d'infirmières praticiennes (U-18-09) et la modification du système de numéro de facturation des médecins (U-18-12).

NEWS | NOUVELLES

Draft Regulations: Development and Building Permit Prerequisites Regulation – Community Planning Act

The following draft regulations are now available online for public comment (deadline March 4, 2020)

http://www2.gnb.ca/content/gnb/en/corporate/public_review_ofdraftregulations.html

Environment and Local Government

Email: ELG-Reg@gnb.ca

Telephone: 506-453-2690

Fax: 506-457-4994

Projets de règlements- Règlement sur les conditions préalables à la délivrance du permis d'aménagement et de construction – Loi sur l'urbanisme

Les projets de règlements suivants sont maintenant disponibles en ligne pour commentaire (date limite 4 mars 2020) à

http://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/corporate/examen_public_des_projets_de_reglements.html

Environnement et Gouvernements locaux

Courriel: ELG-Reg@gnb.ca

Tél.: 506-453-2690

Télééc.: 506-457-4994

UMNB IN THE MEDIA | L'UMNB DANS LES MÉDIAS

7 FEB 2020 – Telegraph-Journal – Municipal Matters: ‘There’s a good bunch of people who live here’

<https://tj.news/story/101179810>

Robert Lee of Centreville became the longest continuous-serving municipal politician in New Brunswick last month.

“If you were to open up a dictionary, Margot Cragg, executive director of the Union of Municipalities of New Brunswick, says municipal politicians are ‘almost by definition’ the people who stick up their hands in their communities to solve a problem or get a project off the ground.”



“An inability to say no when being asked to step up to the plate is a prime quality for a local elected leader.”

5 FEB 2020 – Radio-Canada: ICI Nouveau-Brunswick –

‘Partage des revenus sur le cannabis : les municipalités reviennent à la charge

<https://ici.radio-canada.ca/nouvelle/1507693/partage-revenus-taxe-accise-marijuana-cannabis-municipalites>

« Les municipalités ont des responsabilités liées à la légalisation du cannabis et ce que l'Union des municipalités du Nouveau-Brunswick a demandé, c'est un partage du tiers de la taxe d'accise sur le cannabis pour les municipalités, soutient pour sa part Margot Cragg, directrice générale de l'Union des municipalités du Nouveau-Brunswick.

3 FEB 2020 – Telegraph-Journal – Municipalities push for cut of cannabis sales tax

<https://tj.news/story/101176339>

[UMNB Executive Director Margot] Cragg told Brunswick News that UMNB is advocating for municipalities to get a slice of the pie because they share the responsibilities of rolling out legal cannabis.

“In particular one of the things we’ve heard the province talking about is the need for increased enforcement against illegal dispensaries... at the end of the day the folks that are actually responsible for stuff like that are municipalities,” Cragg noted. “They’re the ones picking up the tab for what the province says it wants.”

TOOLS | OUTILS

New Tools and Resources for CAMA’s CAO Performance Evaluation Toolkit

<http://www.camacam.ca/about/resources/cao-performance>

Nouveaux outils et ressources pour la trousse d’outils pour l’évaluation du rendement du DG

<http://www.camacam.ca/fr/about/ressources/l%E2%80%99%C3%A9valuation-rendement>

EXTERNAL EVENTS

FEB/FÉV 11 and VARIOUS DATES

Remotely Piloted Aircraft Training courses for municipalities (Admin, Fire/EMS, Police).

<https://www.RPATC.ca/product/muni>

password: learn

FEB/FÉV 20 2020, 12:30pm AT

Building Community Resilience: Key Lessons from Twelve Canadian Communities

This webinar will present QUEST's report on Building Community Resilience: Key Lessons from Twelve Canadian Communities. This report presents key practical and on-the-ground findings from QUEST's Municipalities and Utilities Partnering for Community Resilience Initiative, a two-year initiative funded by NRCAN and FCM.

https://questcanada.zoom.us/webinar/register/WN_5oe8AIDIQPSwEFMkrpU6Xg?mc_cid=e4d20a150f&mc_eid=0dc26fddc6

ÉVÉNEMENTS EXTERNES

FEB/FÉV 28 2020

Manage Conflict in the Workplace

tourism@florencevillebristol.ca

MAR 26, 2020

March is Epilepsy Awareness month and March 26 is Purple Day, an event to raise awareness about epilepsy.

Mars est le mois de la sensibilisation à l'épilepsie et le 26 mars est la Journée violette, un événement de sensibilisation à l'épilepsie.

APR/AVR 2-3, 2020

The Atlantic Heavy Equipment Show, Moncton NB

<https://secure.masterpromotions.ca/AHES/?AH2012>

ABOUT UMNb | À PROPOS DE L'UMNB

The Union of the Municipalities of New Brunswick (UMNB) is a bilingual association of sixty local governments of all sizes, representing over one third of New Brunswick's population. Since 1994, UMNB has advocated for strong, sustainable communities throughout the province. Our members decide UMNB's policies & priorities through member resolutions, at regional Zone meetings, and at our Annual General Meeting. Together, our members tackle local challenges and share solutions to make life better for their citizens.

Follow us on [Twitter @MunicipalNB](#) and on [Facebook @MunicipalNB](#).

L'Union des municipalités du Nouveau-Brunswick (UMNB) est une association bilingue de 60 gouvernements locaux à travers la province et qui représente plus du tiers de la population. Depuis 1994, l'UMNB milite pour des collectivités fortes et durables à la grandeur de la province. Nos membres déterminent les politiques et les priorités de l'UMNB au moyen de résolutions adoptées par les membres, lors des réunions régionales de zones et de notre assemblée générale annuelle. Nos membres unissent leurs efforts pour relever les défis locaux et échangent des solutions visant à améliorer la vie de leurs citoyens.

Suivez-nous sur [Twitter @MunicipalNB](#) et sur [Facebook @MunicipalNB](#).